
Zápis schůze Kolegia matematické sekce 3. října 2024

Schůze se uskutečnila prezenčně od 14:00. 

Přítomní členové: V. Dolejší, S. Hencl, M. Kopa, M. Pokorný, A. Slavík, D. Stanovský, M. Tůma

Studijní záležitosti

1. GA UK vyhlásila pro studenty magisterského a doktorského studijního programu 22. kolo 
soutěže  o  finanční  podporu  vědeckých  projektů. Podrobné  informace  k  podání  projektu 
GAUK  jsou  uvedeny na  stránkách  https://cuni.cz/UK-2446.html a 
https://www.mff.cuni.cz/cs/ogap/gauk 
Termíny  soutěže:  1.  10.  2024  otevření  aplikace  pro  podání  přihlášek  nových  projektů, 
29.  10.  2024  konečný  interní  termín pro  podání  přihlášek,  12.  11.  2024  termín  pro 
hromadné podání přihlášek za fakultu na rektorát.

2. Připravují  se  nová  pravidla  přijímacích  zkoušek  do  doktorského  studia,  schváleno  KD, 
AS bude schvalovat.

3. Návrhy na  Bolzanovu cenu UK: návrhy podávají  uchazeči  sami prostřednictvím SIS do 
31. 10. 2024. 

4. Návrhy na Cenu rektorky UK: termín podání návrhů na studijní oddělení je 10. října. 

5. Byly  zpracovány  výsledky  hodnocení  vyučujících  za  rok  2023/24,  nejlepší  pedagogové 
budou odměněni před Jarníkovskou přednáškou dne 9. října 2024. 

Personální záležitosti

1. Inzeráty na pozice akademických a vědeckých pracovníků s nástupem od 1. září 2025 by 
měly být vypsány do konce října s uzávěrkou na podání přihlášek 10. 2. 2025. Děkan žádá 
sekční proděkany, aby zajistili vložení inzerátů do systému do 25. října. KMS se shodlo na 
vypsání pozice AP2 na KMA a dále pozice AVP2 na KMA bez sekční garance. Také se 
diskutovala otázka vypsání další pozice tzv. sekčního AP2, zejména zda vypsat místo každé 
dva,  tři  nebo  čtyři  roky.  KMS též  diskutovalo  návrh  na  vypsání  místa  AP2  na  KA se 
zaměřením  na  teorii  čísel.  Hlavním  důvodem  byla  stabilizace  personálního  obsazení  a 
potřeba  vedení  prací  v  oblasti  teorie  čísel,  též  byla  zmíněna  problematika  pokrytí 
pedagogické činnosti v českém jazyce. Po delší diskusi KMS tento návrh nepodpořilo s tím, 
že požadavky KA (výuka + vedení prací) může částečně pokrýt nově nastupující pracovník 
AVP2 na KMA a rozvoj nových oborů by bylo lepší realizovat konkurzy na sekčního AP2 
(viz výše).

Věda

1. Projekty PRIMUS: MS získala 5 projektů (KA 1 x, KMA 1 x, KNM 1 x, MUUK 2 x), dva 
projekty mají podíl financování RUK 75 %, ale jen 2 mil. Kč ročně. KMS bude pokračovat 
v diskusi o upřesnění pravidel pro kofinancování projektů.

https://cuni.cz/UK-2446.html
https://www.mff.cuni.cz/cs/ogap/gauk


2. Děkan  byl  upozorněn  dopisem představitelů  Fulbrightovy  komise  na  aktuální  programy 
Fulbrightovy komise na rok 2025/26, některé uzávěrky a možnosti hostování amerických 
stipendistů. Všechny informace jsou detailně popsány v přiložených materiálech.

3. Univerzita  Karlova  získala  nový  grant  MSCA  COFUND  s  názvem  Charleston. 
V následujících 2 letech jí  umožní  přijmout a  financovat  celkem 20 postdoků (10 bude 
přijato v roce 2025 a 10 v roce 2026). Program začne 1. 1. 2025 a první výzva pro přihlášky  
bude otevřena v březnu 2025.

4. Do 30.  11.  2024 je  možno podávat  přihlášky do soutěže o Cenu Wernera von Siemens 
v kategoriích „nejlepší diplomová práce“, „nejvýznamnější výsledek základního výzkumu“ 
a „nejlepší pedagogický pracovník“. Podrobněji na https://www.cenasiemens.cz/. 

5. Žádosti  o  podporu  RSJ  na  pořádání  akci  je  potřeba  vyplnit  do  tabulky  na  úložišti  do 
15. října.

6. MFF získala jednu ze tří podpor Donatia na UK. Ukazuje se, že šanci mají zahraniční osoby 
s vědeckým renomé.

Organizační záležitosti

1. Informatická sekce navrhuje rozdělení akce Jeden stream s informatikou a matematikou na 
samostatnou informatickou a matematickou část. Matematická sekce souhlasí a pokusí se 
najít vhodné přednášející a zodpovědnou osobu celé akce.

2. Informace P. Zakouřila z KD dne 2. 10. 2024:
 MFF se přihlásila k univerzitní aktivitě sjednocení studentských emailů pro komunikaci.
 UVT chce do 30. 6. 2025 alespoň částečně spustit nový SIS.
 UK připravuje vydávání e-diplomů pro absolventy.
 UK uvažuje  o  HR portálu,  systému pro  zaměstnanecké  oddělení,  např.  i  hodnocení 

pracovníků, daňové potvrzení atd.
 HPC v Tróji, stavba snad brzy skončí, filtrování odchozích dat z Eduroamu je vyřešeno, 

přístupový systém (vstup na čipy) se bude nahrazovat, jednotné počítače do poslucháren 
(přístup buď osobní nebo visitor).

3. Účetní uzávěrka bude letos dříve, vše je nutné řešit v předstihu (finance, pracovní smlouvy, 
atd.), viz Opatření tajemníka č. 3
https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-tajemnika/opatreni-
tajemnika-c-3-2024

4. V. Dolejší  informoval  o stavu nových pracoven v Karlíně,  pronájmu v Zirkonu.  Majitel 
Zirkonu ještě nemá přesný harmonogram rekonstrukce budovy.  Oficiálně však potvrdil, že 
MFF může s prostory počítat minimálně do konce září 2025, případně i o něco déle.

Různé

1. Byla projednána nabídka zápůjčky uměleckého díla  Gabriely Těthalové do prostor MFF 
UK. V úvahu připadá např.  umístění  v  karlínské knihovně,  což by vyžadovalo instalaci 
nového osvětlení. Kolegium rozhodne po konzultaci se správou budov a zjištění nákladů. 

https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-tajemnika/opatreni-tajemnika-c-3-2024
https://www.mff.cuni.cz/cs/vnitrni-zalezitosti/predpisy/opatreni-tajemnika/opatreni-tajemnika-c-3-2024
https://www.cenasiemens.cz/


Schůze skončila v 16:15.

Příští schůze je naplánována na 7. listopadu 2024.

Zapsal: A. Slavík

Upravil: V. Dolejší


